
 

 

 

 
         

 
 

 

 

MØTEINNKALLING 
 

Utvalg: Kommunestyre  

Møtested: Kommunestyresalen, Hamnvik  

Møtedato: 18.06.2009 Tid: Kl 10.00 

 

Eventuelt forfall meldes til tlf. 77 09 90 00. 

 

Varamedlemmer møter etter nærmere avtale. 

 

Det avholdes GENERALFORSAMLING I IBESTAD EIENDOM AS i forkant at møtet.  

Saksdokumenter er tidligere utsendt. 

 

 

SAKSLISTE 
 

Saksnr. Arkivsaksnr.   

 Tittel  

11/09 09/587   

 GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 23.04.2009  

 

12/09 09/461   

 VALG AV VALGSTYRE  

 

13/09 09/586   

 ARBEIDSMILJØUTVALG IBESTAD KOMMUNE  

 

14/09 09/539   

 SØKNAD OM PERMISJON FRA KOMMUNALE VERV  

 

15/09 09/472   

 SAMARBEIDSAVTALE MELLOM IBESTAD KOMMUNE OG SØR-

TROMS MUSEUM (STM)  

 

16/09 08/648   

 NAV-REFORMEN - SAMARBEIDSAVTALE  

 

17/09 09/524   

 ASYLMOTTAK I IBESTAD  

 

 

 

 



18/09 09/542   

 NY PLANDEL TIL PLAN- OG BYGNINGSLOVEN - 

KOMMUNESTYRETS ADGANG TIL Å DELEGERE OPPGAVER OG 

KOMPETANSE 

 

19/09 09/525   

 REGJERINGAS TILTAKSPAKKE - DISPONERING AV RESTBELØP  

 

20/09 09/526   

 ØKONOMIMELDING 2009  

 

21/09 09/523   

 REGNSKAP OG ÅRSBERETNING 2008  

 

22/09 09/376 

 ENDRING AV MINSTEAREALET FOR TILDELING AV ELG 

 

 

 

 

Hamnvik, 16.06.2009 

 

 

 

Marit Johansen 

ordfører 
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GODKJENNING AV PROTOKOLL FRA MØTE 23.04.2009  

 

Saksbehandler:  Bjørg Frantzen Steen Arkiv: 033   

Arkivsaksnr.: 09/587    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

11/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

Protokoll fra møte 23.04.2009 godkjennes. 

 

 

Vedlegg: 

Protokoll fra møte 23.04.2009 foreligger til godkjenning. 

 

 

Saksutredning: 
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VALG AV VALGSTYRE  

 

Saksbehandler:  Roald Pedersen Arkiv: 033   

Arkivsaksnr.: 09/461    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

12/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

Som valgstyret ved Stortings- og sametingsutvalget 2009 velges formannskapets medlemmer. 

Som leder i valgstyret velges ordføreren. 

Som nestleder i valgstyret velges varaordføreren. 

Kommunestyret delegerer oppnevninga av stemmestyre til valgstyret. 

 

 

Vedlegg: 

 

 

Saksutredning: 

Stortings- og sametingsvalget i år er mandag 14. september 

Valglovens § 4-1 sier at i hver kommune skal det være et valgstyre som velges av 

kommunestyret selv. 

Kommunestyret må foreta et valg.  Det kan ikke legges til grunn at tidligere ordning med 

formannskapet som valgstyre videreføres. 

Valgstyret er et fast utvalg og kommunelovens § 14 om valg av nemnder gjelder. 

Det må påses at kommunelovens krav om kjønnsmessig representasjon blir ivaretatt. 

Det fremgår også at kommunestyret selv velger leder og nestleder i valgstyret. 

 

Videre sier valgloven i § 4-2 at ”foregår stemmegivningen på flere steder i kommunen, skal et 

stemmestyre med minst tre medlemmer administrere stemmegivningen på hvert sted. 

Kommunestyret kan delegere oppnevninga av stemmestyre til valgstyret.”
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ARBEIDSMILJØUTVALG IBESTAD KOMMUNE  

 

Saksbehandler:  Roald Pedersen Arkiv: 033 &15  

Arkivsaksnr.: 09/586    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

13/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

Valg av arbeidsmiljøutvalg skal skje hvert annet år og arbeidsgivers representanter, og deres 

stedfortredere utpekes av rådmannen. 

Det velges nytt arbeidsmiljøutvalg snarest, og nåværende valgte medlemmer fratrer sine verv 

når  nytt arbeidsmiljøutvalg er valgt. 

 

 

Vedlegg: 

 

 

Saksutredning: 

Arbeidsmiljøutvalget er ikke et utvalg etter kommunelovens regler.  Plikt til å opprette 

arbeidsmiljøutvalg har sin hjemmel i arbeidsmiljølovens (Aml) § 7-1  

Arbeidsmiljøutvalget er både et rådgivende og et bestemmende organ noe som betyr at 

utvalget er et meget viktig og sentralt utvalg i virksomhetsorganisasjonen. 

Ibestad kommune har i dag et arbeidsmiljøutvalg som er sammensatt av den politiske ledelse 

og kommunens arbeidstakerorganisasjoner, samt hovedverneombud og består av seks 

medlemmer.  Arbeidsmiljøutvalget er valgt for fire år. 

Arbeidsmiljøutvalget for Ibestad kommune fungerer ikke etter Arbeidsmiljølovens intensjoner, 

verken når det gjelder sammensetning eller møtehyppighet. 

 Forskrift om verneombud og arbeidsmiljøutvalg § 8 sier at medlemmer av arbeidsmiljøutvalget 

velges for to år av gangen, og forskriftens § 10 sier at det normalt skal holdes fire møter pr år.  

Aml § 7-1 nr. 4 sier at arbeidsgiver og arbeidstaker skal ha like mange representanter i 

utvalget.  Forskriftens § 6 nr. 2 sier at ”arbeidsgiver peker ut sine representanter i utvalget, og 

at arbeidsgiveren, den som i arbeidsgiverens sted leder virksomheten, eller når virksomheten er 

omfattende, en representant fra den øverste ledelse, skal alltid være medlem av 

arbeidsmiljøutvalget”.  For kommunen betyr dette at rådmannen skal være medlem av 

arbeidsmiljøutvalget. 

Forskriftens § 6 nr 7 sier at medlemmene i arbeidsmiljøutvalget skal ha stedfortredere. 

Stedfortreder for arbeidsgiver skal utpekes av denne og være fra virksomhetens øverste 

ledelse. 

Aml § 7-2 nr. 6 fastslår at arbeidsmiljøutvalget hvert år skal avgi rapport til virksomhetens 

styrende organer. 

Det er et sterkt ønske fra rådmannen at Ibestad kommune har et arbeidsmiljøutvalg som skal 

virke for gjennomføring av et fullt forsvarlig arbeidsmiljø i kommunen.  For å få dette til å 

fungere er det viktig at utvalgets medlemmer arbeider i, og kjenner til kommunens 

arbeidsmiljø.  Rådmannen foreslår derfor at arbeidsgivers medlemmer i arbeidsmiljøutvalgets 

skal være fra kommunens øverste administrative ledelse, og at disse utpekes av rådmannen. 
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SØKNAD OM PERMISJON FRA KOMMUNALE VERV  

 

Saksbehandler:  Roald Pedersen Arkiv: 080 &16  

Arkivsaksnr.: 09/539    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

14/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

Kommunestyret fritar Dag Sigurd Brustind som medlem av kommunestyret og som medlem av 

formannskapet i perioden 1. april 2010 til 1. oktober 2010. 

 

 

Vedlegg: 

 

 

Saksutredning: 

Dag Sigurd Brustind søker i brev av 27. mai 2009 om fritak fra sine kommunale verv som: 

 Kommunestyremedlem 

 Formannskapsmedlem 

i perioden 1. april 2010 til 1. oktober 2010. 

 

Årsaken til søknaden er at han i denne perioden skal jobbe utenfor Norge for sin arbeidsgiver. 

 

Kommuneloven § 15 nr 2 sier at kommunestyret kan etter søknad frita for et kortere tidsrom 

eller resten av valgperioden, den som ikke uten uforholdsmessig vanskelighet eller belastning 

kan skjøtte sine plikter i vervet. 

Rådmannen kan ikke se annet enn at søknaden til Dag Sigurd Brustind oppfyller 

kommunelovens vilkår for å gi fritak. 
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SAMARBEIDSAVTALE MELLOM IBESTAD KOMMUNE OG SØR-TROMS 

MUSEUM (STM)  

 

Saksbehandler:  Annie Mikalsen Arkiv: C56   

Arkivsaksnr.: 09/472    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

15/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

Ibestad kommune slutter seg til Sør-Troms Museum med utgangspunkt i fremlagte 

samarbeidsavtale. 

 

 

Vedlegg: 

Samarbeidsavtale mellom Ibestad kommune og Sør-Troms Museum 

Prioritert liste over museale objekter – Historielaget 

Vedtak kommunestyre 19.12.07 

Avtale – 1700-tallsbygningen 

 

 

Saksutredning: 

Prosessen med etablering av Sør-Troms Museum (STM) har vært lang, men nå er tiden inne 

for å få på plass formelle samarbeidsavtaler. Ibestad kommune må velge museale anlegg som 

skal være med i avtalen. STM ønsker avtaler med kommunene og ikke de enkelte 

museumsanlegg – selv om ikke kommunene står som eiere av de museumsanlegg man velger å 

ta med i avtalene. 

 

Kulturkomiteen behandlet saken i møte 18. mai og legger enstemmig frem forslag på 

Skippergården som det anlegget vi tar med inn i avtalen. Historielaget har laget en prioritert 

liste over museale anlegg som de ønsker med i avtalen og her står også Skippergården først. 

 

I Kommunestyre 19.12.07 ble det oppramset eksempler på museale objekter, blant annet 

Skippergården, men dette var oppramsing ikke prioritering. 

 

STM har utarbeidet et avtaledokument som følger vedlagt. Avtalen er laget med bakgrunn i 

tidligere avtaler, og har en slik ordlyd at den skal være klar å tolke tross ulike lokale forhold. 

 

Skippergården er en ganske stor bygning og det vil ta tid og koste betydelig å få bygningen helt 

renovert. Ved overdragelsen av Skippergården i 1993, fra Troms fylkeskommune til Ibestad 

kommune, ble det utbetalet et engangstilskudd til grunnfond for bevaring av eldre bygninger i 

Ibestad kommune. Dette ble nedfelt i avtale som legges ved saken. 

 

Grunnfondet, også kalt Skippergårdsfondet, er i dag på kr. 1.200 000,-. I vedlagte avtale heter 

det ”Engangstilskuddet skal utgjøre et grunnfond til bevaring av eldre bygninger i Ibestad.” Ut 

fra denne avtalen foreslår administrasjonen at hele Skippergårdsfondet går til renovering av 

anlegget Skippergården på Ibestad.  

 



  Sak 15/09 

 

 Side 8 av 29   

 

Som det fremgår av avtalen vil STM gå inn og dekke noen av de faste kostnadene for 

Skippergården. Et konsolidert museum vil kunne forhandle frem gunstige forsikringsavtaler, og 

det vil trolig være andre områder hvor det ”å dra lasset sammen” vil komme Skippergården og 

kommunen til gode. Verdien av en felles markedsføring er stor. En reduksjon av faste 

kostnader og gode praktiske løsninger på samarbeidet med STM vil kunne gi større fokus på 

formidling og utadrettet virksomhet i museumsarbeidet. Administrasjonen vurderer 

medlemskapet og samarbeidet med STM som svært gunstig for alle parter. 
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NAV-REFORMEN - SAMARBEIDSAVTALE  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: F00   

Arkivsaksnr.: 08/648    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

107/09 Formannskap 10.06.2009 

16/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

Kommunestyret godkjenner samarbeidsavtale Ibestad kommune og NAV Troms 

 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 10.06.2009 sak 107/09 

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til Kommunestyret: 

Kommunestyret godkjenner samarbeidsavtale Ibestad kommune og NAV Troms 

 

 

 

Vedlegg: 

1. Samarbeidsavtale Ibestad kommune – NAV Troms 

 

 

Saksutredning: 

I sak 31/09 vedtok kommunestyret: 

 

1.  Følgende tjenester flyttes over til NAV-Ibestad: 

 Økonomisk sosialhjelp etter kap 5 (som er minstekravet)  

 Gjeldsrådgivning,  

 Flyktningmottak  

 Kontakt med og oppfølging av ungdommer som faller ut av videregående skole. 

Kontakt med oppfølgingstjenesten. (gjelder ikke barnevernsaker).  

 Kontakt og samarbeid med eiendomsselskapet i forhold til utleie av bolig til 

vanskeligstilte (gjelder ikke omsorgsboliger).  

2.  Det inngås avtale med NAV om leie av lokaler i helsesenteret.  

3.  Rådmannen får fullmakt til å forhandle og inngå avtaler med NAV. 

4.  Formannskapet får fullmakt til å foreta de nødvendige budsjettreguleringer som følge av    

     avtalen. 

 

Det er utarbeidet planer for etablering i helsesenteret og ombygging starter i disse dager. Av 

forskjellige årsaker er framdriften litt forsinket, men i henhold til siste framdriftsplan skal vi 

være ferdig innen 20.08. som er siste frist for installasjon av IKT. Innflytting skal skje 22.09. 

og offisiell åpning 20.10.  
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Det skal inngås en samarbeidsavtale mellom Ibestad kommune og NAV Troms, jfr. vedlegg. 

Dette er en standardavtale som følges i alle NAV-etableringer. I pkt. 15 er prinsipper for 

fordeling av kostnader som i realiteten betyr at NAV dekker 2/3 og Ibestad kommune 1/3. 

Rådmannen har startet forhandlinger med NAV om de økonomiske forhold ved etablering og 

drift. 

 

Siden dette er en standardavtale så har ikke rådmannen ytterligere kommentarer og foreslår at 

kommunestyret slutter seg til avtalen.  
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ASYLMOTTAK I IBESTAD  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: F31   

Arkivsaksnr.: 09/524    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

98/09 Formannskap 10.06.2009 

17/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

1. Ibestad kommune leier ut internatbyggene m/leiligheter og kjøkken/kantine til UDI. 

2. Rådmannen får fullmakt til å forhandle om leiebetingelser og eventuelt andre forhold i 

forbindelse med etablering av asylmottak. 

 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 10.06.2009 sak 98/09 

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til Kommunestyret: 

1. Ibestad kommune leier ut internatbyggene m/leiligheter og kjøkken/kantine til UDI. 

2. Rådmannen får fullmakt til å forhandle om leiebetingelser og eventuelt andre forhold i 

forbindelse med etablering av asylmottak. 

 

 

 

Vedlegg: 

1. Etablering av mottak for asylsøkere – brev av 18.05.2009 fra Utlendingsdirektoratet 

(UDI), Regionkontor Nord 

2. Vertskommune for statlige mottak, UDI infobrosjyre 

3. Bilag til Kommunal Rapport om mottaksetablering 

 

 

Saksutredning: 

Norge er gjennom Flyktningekonvensjonen av 1951 forpliktet til å ta i mot flyktninger som 

trenger beskyttelse. Hvem som får beskyttelse reguleres av utlendingsloven. Loven fastslår at 

asylsøkere skal få tilbud om innkvartering mens saken er til behandling. Det er statens ansvar at 

det finns slike innkvarteringsmuligheter.  

 

Kommunen har fulgt opp henstillinga fra både UDI og KS om å vurdere muligheten av å 

etablere et mottak i Ibestad. Formannskapet er blitt løpende orientert og i møte 27. mai møtte 

direktør Bjørn Fridfelt fra UDI region nord, ordfører Ivar Prestbakmo fra Salangen kommune 

(som har drevet asylmottak i 20 år), Nils Johan Mikalsen og Johan Steen fra Ibestad og 

Salangen lensmannskontor for å orientere formannskapet om asylmottak.  
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Mottaksapparatet er fasedelt 

I transittmottak bor asylsøkere en kort periode til helseundersøkelser og asylintervju er 

gjennomført. Mens saksbehandlingen pågår overføres de til ordinære mottak. Her bor de fram 

til bosetting, frivillig retur eller uttransportering. Det finns to typer mottak – mottak for voksne 

og familier og mottak for enslige mindreårige (EM). Ventemottak er for dem som har fått 

endelig avslag på søknadene sine, men som ikke reiser ut frivilling.  

 

Asylmottak må ikke forveksles med flyktningemottak. Forskjellen er hovedsakelig at et 

asylmottak bare er et midlertidig opphold, men flyktningemottak er fast bosetting for personer 

som har fått permanent oppholdstillatelse i landet. 

 

I Ibestad er det aktuelt å etablere et mottak for enslige mindreårige (EM). Det vil gjelde 

ungdommer mellom 15 og 18 år. Et EM mottak vil omfatte 30 -35 personer, mest gutter. For 

tida kommer de fleste EM asylmottakere fra Afghanistan. Et EM mottak vil kreve heldøgns 

kontinuerlig oppfølging av beboerne. I tilegg til administrasjon og barnefagligpersonell og 

undervisningspersonell, vil det kreve personell som skal lage og servere mat, rengjøring etc. 

Det har versert flere tall for bemanningsbehovet, men et sted mellom 10 og 20 årsverk vil bli 

sysselsatt.   

 

Status for asylmottak: 

 18 200 mottaksplasser i drift 

 118 mottak i 109 kommuner (derav 14 kommunale i 2008) 

 3 841 mottaksplasser i region nord i 23 mottak 

 

Det er for tida stort behov for å opprette nye mottaksplasser da ankomsten av asylsøkere til 

landet har vært stor den siste tida. Anslagsvis er det behov for  ca 4 000 nye mottaksplasser. 

 

Det er i dag etablert mottak for EM i flere av våre nabokommuner – Salangen, Målselv, 

Finnsnes og Kvæfjord.  

 

Kommunens rolle: 

Kommunen kan ha to roller ved etablering av asylmottak: 

 Vertskommune for mottak og leverandør av visse kommunale tjenester 

 Driftsoperatør for selve mottaket 

 

Vurdering av driftsoperatøransvaret 

Det vil være et stort ansvar å være driftsoperatør for et så arbeidskrevende tiltak som et mottak 

for EM. KS har anbefalt at kommunene i større grand driver mottakene selv.  Ibestad 

kommune har ikke noe erfaring fra slik drift. Dersom det blir mottak er det aktuelt med meget 

hurtig oppstart. Dette vil være ytterst krevende for en liten kommune som er i en 

omstillingsfase. Mottaksdrift kan gi en økonomisk gevinst, men det kan også medføre tap 

dersom driften ikke blir forretningsmessig optimal. Rådmannen mener klart at mottak bør 

drives av andre som har erfaring med mottaksdrift. Det er imidlertid mulig at kommunen på 

sikt kan vurdere å være driftsoperatør.  

 

Vertskommuneforpliktelser 

Uansett hvem som driver asylmottaket vil Ibestad kommune være vertskommune for mottaket. 

Det er en forutsetning at det skal etableres et godt samarbeid mellom vertskommune og 
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driftsoperatør som sikrer at beboerne får de tjenestene de har krav på. Vertskommunens 

forpliktelser er: 

 

Tolketjenester 

Bruk av tolk er en forutsetning for at tjenestetilbudet til beboerne er av samme kvalitet som det 

befolkninga ellers får. Det finns imidlertid flere firma som tilbyr tolketjenester enten personlig 

eller via telefon eller andre media. Det finns et stort mottak i Salangen med flere nasjonaliteter 

hvor vi kan hente tolketjenester fra. Tolketjenester vil ifølge andre vertskommuner ikke være 

en stor utfordring. 

 

Helsetjenester 

Asylsøkere har samme rett til helsetjenester som befolkninga ellers. Behovet for helsetjenester 

vil variere med hvem som kommer og i hvilken tilstand de er i. Erfaringer fra andre mottak 

viser at det vil bli noe større etterspørsel etter eks. lege og helsesøstertjenester, men ikke særlig 

mye mer enn for andre innbyggere i kommunen.  

 

Når det gjelder behov for psykiatritjenester, så vil det variere ut fra asylsøkernes hjemland og 

bakgrunn for asylsøknad. Ansvaret for å gi psykiatrihjelp er delt mellom kommunen og 

helseforetak. Det er ikke aktuelt å plassere asylsøkere med stort behov for psykiatritjenester i 

et vanlig mottak – de blir plassert i såkalte forsterkede mottak. Det kan også være aktuelt å 

flytte en asylsøker som viser seg å ha spesielle behov fra et vanlig mottak  til et forsterket 

mottak.  

 

Kommunen må likevel ta høyde for at det kan bli økt etterspørsel etter helsetjenester.  

 

Barnevernstjenester 

Asylsøkere har samme rett til barnevernstjenester som befolkninga ellers. Behovet for 

barnevernstjenester vil variere med hvem som kommer. Erfaringer fra Salangen er at EM 

asylsøkere ikke krever større barnevernsutfordringer enn andre i lokalsamfunnet. Men 

kommunen bør likevel ta høyde for at det kan bli et økt behov for barnevernstjenester.   

 

Verge 

For et barn/ungdom som  kommer til Norge uten foreldre, og der det er usikkerhet  om dets  

foreldre, skal det oppnevnes hjelpeverge. Man legger til grunn at vergene (foreldrene) ikke kan 

ivareta den mindreåriges interesser i den perioden vedkommende oppholder seg alene i Norge. 

Hjelpevergen skal da hjelpe de ordinære vergene (foreldrene) med å ivareta vedkommendes 

interesser.  Det vil derfor være kommunens ansvar å sørge for at det blir opprettet hjelpeverger 

for beboerne i et EM mottak. Det er overformynderiet som skal administrere vergemålet. Det 

kan være en utfordring å skaffe nok kvalifiserte verger. I andre kommuner er dette 

profesjonalisert gjennom å ansette verger på hel- eller deltid. Dette er en utgift kommunen må 

dekke.  

 

Skoletilbud 

Barn og unge har rett og plikt til grunnskoleopplæring når det er forventet at de blir i landet 

mer enn 3 måneder. Kommunen får et ekstra tilskudd for disse elevene som skal dekke 

tilrettelagt undervisning i norsk og morsmål.  Asylsøkere mellom 16 og 18 år har i en 

overgangsperiode til september 2010 krav på minst 850 timer norskopplæring i kommunal regi. 

Kommunen vil motta et tilskudd på 60.000 kr pr år pr. mottaker for å gi et skoletilbud. 
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Kommunens tilbud til mottaksdrift 

Dersom det blir asylmottak i Ibestad vil den tidligere folkehøyskole med internat (29 rom), 

kjøkken, kantine og leiligheter kunne disponeres. Disse lokaler har kun sporadisk blitt leid ut 

de siste årene, men er i god vedlikeholdsmessig stand. I følge direktør Bjørn Fridfeldt i UDI 

egner lokalene seg utmerket og han har sjelden sett lokaler som er så godt tilpasset.  

 

UDI vil leie lokalene av Ibestad kommune og deretter inngå kontrakt med en driftsoperatør. Et 

eventuelt mottak i Ibestad kan være i drift fra rett etter sommerferien.  

 

Rådmannens vurdering av fordeler og ulemper med et asylmottak i kommunen 

Et asylmottak vil både medføre fordeler og ulemper og at det vil vekke en del debatt i 

lokalsamfunnet. Det vil være viktig med informasjon, og dersom kommunestyret vedtar å leie 

ut lokalene til et asylmottak, vil det bli arrangert et informasjonsmøte for innbyggerne. Det er 

viktig at en debatt baseres på korrekt informasjon og ikke følelser og annenhåndsinformasjon.  

 

Rådmannen vil kommentere de forskjellige momenter. 

 

Ulemper 

 

Kulturforskjeller 

Det kan oppstå problemer og konflikter som følge av at asylsøkere kommer fra kulturer med 

andre normer og regler enn i Norge. 

 

Rådmannens kommentar: 

Dette er en helt relevant problemstilling som må møtes med informasjon til både asylsøkere 

og innbyggere. Flere kommuner har laget gode opplegg for å integrere personer fra andre 

kulturer. 

 

Kriminalitet 

Det har versert påstander om at innvandrere er overrepresentert på kriminalitetsstatistikken og 

at vi kan få økt kriminalitet i kommunen ved et asylmottak. 

 

Rådmannens kommentar: 

Det er mulig det er korrekt at innvandrere er overrepresentert på kriminalitetsstatistikken. 

Det er imidlertid viktig å skille mellom asylsøkere og flyktninger som har fått 

oppholdstillatelse. Asylsøkere som begår kriminelle handlinger vil kunne bli utvist og slike 

handlinger vil virke negativt på behandlingen av oppholdstillatelsen. Lensmannen i Salangen 

og Ibestad har opplyst at det ikke har vært noe problem med beboerne på EM-mottaket i 

Salangen. Det har fungert kjempefint. Politiet har generelt meget god erfaring med 

afghanere. Lensmannen påpeker at det kan oppstå utfordringer når det blir sterk overvekt av 

et kjønn i en bestemt aldersgruppe. 

 

Økt belastning på det kommunale tjenesteapparat 

Med 30 nye innbyggere vil belastninga på det kommunale tjenesteapparat økte.  

 

Rådmannens kommentar: 

Erfaringer fra andre mottakskommuner viser at den økte belastning ikke er vesentlig større 

enn ved en tilsvarende økning av etniske nordmenn. Rådmannen kan ikke unnlate å nevne at 

Ibestad kommune mistet 24 innbyggere i 1. kvartal 2009. Kommunen får et 
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vertskommunetilskudd (tilsvarende ca 2 årsverk) som skal dekke kostnader med økt belastning 

på tjenesteapparatet. 

 

Økt konkurranse om arbeidskraft 

Dersom det etableres et mottak som krever opptil 20 årsverk, vil det kunne bety en 

konkurransesituasjon for både kommunen og andre bedrifter. 

 

Rådmannens kommentar: 

Dette vil være en reell situasjon som både kommune og næringsliv vil stå ovenfor. Kommunen 

har i dag utfordringer med å rekruttere personell til omsorgssektoren. Rådmannen vil 

imidlertid være meget klar på at dersom vi skal satse på næringsutvikling så vil det være en 

falitterklæring å anse det som et problem at det blir konkurranse om arbeidskraften. Spesielt 

vil det gjelde i en tid med økende arbeidsledighet. Ledige stillinger vil vanligvis medføre at 

nye innbyggere flytter til kommunen. 

 

Økt etterspørsel etter bolig 

Når det blir etablert flere arbeidsplasser så vil nødvendigvis flere arbeidstakere ønske å bo i 

kommunen. Det kan skape et press på boligmarkedet. 

 

Rådmannens kommentar: 

Dette er en reell situasjon og en utfordring da kommunen gjennom Ibestad Eiendom AS ikke 

har mange ledige boliger og de fleste tomme hus leies ikke ut. Dette er en utfordring 

kommunen må møte aktivt gjennom kartlegging og informasjon om at det kan være gunstig å 

leie ut boliger. Hittil har det vært lite etterspørsel etter boliger og det kan være årsaken til at 

det ikke er mange boliger til leie eller salg. Kommunen må bruke sitt organ Ibestad Eiendom 

aktivt i rollen med å skaffe boliger. Det kan bli aktuelt å bygge gjennomgangsboliger. På den 

annen side vil det neppe være ugunstig at boliger i Ibestad får en viss verdiøkning – det vil 

gjøre det mer attraktivt å selge boliger. 

 

Rådmannen anser det som en forutsetning for å rekruttere arbeidskraft at det er mulig å få 

bolig for personer som vil flytte til kommunen.  

 

Fordeler 

 

Utleie av bygninger 

Kommunen vil kunne leie ut internat og kjøkken/kantine til selve mottaket. I tillegg vil det bli 

behov for lokaler til undervisning. 

 

Rådmannens kommentar: 

I dag er det kun litt tilfeldig utleie om sommeren av internatet slik at utgiftene langt 

overstiger inntektene. Det må forhandles med UDI om leie som kan bli betydelig med en 

relativt langsiktig avtale. I tillegg vil kommunen få inntekter av å bruke andre lokaler til 

undervisning. 

 

Vertskommunetilskudd 

Kommunen vil få et vertskommunetilskudd med en grunnsats på 409.000 kr pr år og et 

tilskudd pr EM-plass på 11.590 kr pr år. Et EM-mottak på 30 plasser vil dermed gi en inntekt 

på 756.700 kroner. I følge KS er de gjennomsnittlige kostnader pr mottaksplass for helse, 
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barnevern, tolketjenester og administrasjon 21.678 noe som for 30 plasser utgjør 650.340 

kroner. 

 

Rådmannens kommentar: 

Vertskommunetilskuddet vil gå med til å styrke kommunens tjenestetilbud for å møte et økt 

behov som følge av etablering av mottak. Hvor styrkningen skal settes inn vil avklares senere. 

 

Tilskudd til undervisning 

Kommunen får et tilskudd til opplæring på 60.000 kroner pr år pr plass. 

 

Rådmannens kommentarer: 

Dette vil utgjøre et betydelig beløp som vi medføre økt sysselsetting av lærerpersonell. Det er 

kommunens ansvar å sørge for undervisning, men hvordan denne skal legges opp må avklares 

senere.  

 

Etablering av arbeidsplasser 

Det er antydet et sted mellom 10 og 20 årsverk til et EM-mottak. 

 

Rådmannens kommentarer: 

En slik arbeidsplassetablering vil være formidabel for Ibestad kommune og i tråd med de 

satsinger Ibestad kommune gjør på næringssida. Arbeidsplasser gir skatteinntekter og 

rammeoverføring for de som bosetter seg i kommunen.  

 

Den negative side er at et asylmottak i utgangspunktet ikke vil være en permanent 

arbeidsplass. Mottak kan legges ned dersom tilstrømming av flyktninger avtar. Da kan det 

oppstå en uheldig  situasjon ved at arbeidsplassene blir borte.. Men selv om 

flyktningestrømmen har gått i bølger i tråd med situasjonen i urolige deler av verden, har det 

likevel vært en konstant strøm av flyktninger til Norge. Dette bekreftes av at det har vært 

flyktningemottak  kontinuerlig i 20 år i Salangen.   

 

Flerkulturelt samfunn 

I mange kommuner kan innvandring av andre personer med andre kulturer bli 

oppattet/oppfattes som en kulturell merverdi.  

 

Rådmannens kommentarer: 

For at innflytting av personer med fremmed kultur skal bli positiv må både innflytterne og 

ikke minst lokalsamfunnet være åpen og inkluderende mot de nye beboerne. Det vil være en 

oppgave både for mottaket og for kommunen å legge til rette for at beboerne blir integrert i 

samfunnet gjennom å delta i aktiviteter og kanskje etablere nye aktiviteter. Et stikkord for å få 

dette til vil være informasjon begge veier.  

 

Forholdene ligger godt til rette på Ibestad ved at fysiske anlegg som idrettsbane, ballbinge, 

idrettshall og skole ligger svært nært mottaket. I tillegg har Ibestad kommune et rikt 

foreningsliv som sikkert vil ha flere medlemmer.  
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Rådmannens konklusjon 

Etter en vurdering av fordeler og ulemper konkluderer rådmannen med at fordelene langt 

overstiger ulempene og vil foreslå for kommunestyret at kommunen leier ut internatbyggene og 

kantine/kjøkken til UDI. 
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NY PLANDEL TIL PLAN- OG BYGNINGSLOVEN - KOMMUNESTYRETS 

ADGANG TIL Å DELEGERE OPPGAVER OG KOMPETANSE 

 

Saksbehandler:  Gunnar Paulsen Arkiv: 044   

Arkivsaksnr.: 09/542    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

100/09 Formannskap 10.06.2009 

18/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

1. Med hjemmel i § 10.1 i Kommuneloven opprettholder Ibestad kommune ordningen 

med det faste utvalg for plansaker. Myndigheten blir tillagt formannskapet. 

 

2. Med hjemmel i § 3-3 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaksbehandling 

(plandelen) ”Kommunens planoppgaver og planleggingsmyndighet” tredje ledd vedtar 

Ibestad kommune at barn og unges interesser skal ivaretas av oppvekstleder. 

 

3. Med hjemmel i § 12-9 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaksbehandling 

(plandelen) ”Behandling av planprogram for planer med vesentlig virkning” er det 

faste utvalget for plansaker gitt myndighet til å treffe avgjørelser om planprogram. 

 

4. Med hjemmel i § 12-12 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-behandling 

(plandelen) ”Vedtak av reguleringsplan” er det faste utvalget for plansaker gitt 

myndighet til å vedta detaljplaner som ikke i vesentlig grad bryter med overordnet 

planer. Planen må være i tråd med rammer og retningslinjer i kommuneplanens arealdel 

når den er mindre enn 4 år gammel. 

 

5. Med hjemmel i § 12-14 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-behandling 

(plandelen) ”Endring og oppheving av reguleringsplan” er det faste utvalget for 

plansaker gitt myndighet til å vedta mindre endringer eller utfyllinger i 

reguleringsplaner. 

 

6. Med hjemmel i kommuneloven § 23 nr 4 gis administrasjonssjefen myndighet til å gjøre 

vedtak for mindre vesentlige endringer av reguleringsplaner, jfr § 12-14 i lov 2008-06-

27 Lov om planlegging og byggesaks-behandling (plandelen) ”Endring og oppheving 

av reguleringsplan”.  

 

7. Med hjemmel i kommuneloven § 23 nr 4 gis administrasjonssjefen myndighet til å gjøre 

vedtak for oppstart av utarbeidelse av planprogram for reguleringsplaner, jfr § 12-8 i 

lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-behandling (plandelen) ” Oppstart 

av reguleringsarbeidet”. Planprogrammet må være i tråd med rammer og retningslinjer 

i kommuneplanens arealdel når den er mindre enn 4 år gammel. 

 

8. Med hjemmel i Kapittel 13 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-

behandling (plandelen) ”Midlertidig forbud mot tiltak” er det faste utvalget for 

plansaker gitt myndighet til å ta avgjørelser i slike saker. 
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9. Med hjemmel i Kapittel 19 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-

behandling (plandelen) ”Dispensasjon” er det faste utvalget for plansaker gitt 

myndighet til å ta avgjørelser i slike saker. 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 10.06.2009 sak 100/09 

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til Kommunestyret: 

1. Med hjemmel i § 10.1 i Kommuneloven opprettholder Ibestad kommune ordningen 

med det faste utvalg for plansaker. Myndigheten blir tillagt formannskapet. 

 

2. Med hjemmel i § 3-3 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaksbehandling 

(plandelen) ”Kommunens planoppgaver og planleggingsmyndighet” tredje ledd vedtar 

Ibestad kommune at barn og unges interesser skal ivaretas av oppvekstleder. 

 

3. Med hjemmel i § 12-9 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaksbehandling 

(plandelen) ”Behandling av planprogram for planer med vesentlig virkning” er det 

faste utvalget for plansaker gitt myndighet til å treffe avgjørelser om planprogram. 

 

4. Med hjemmel i § 12-12 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-behandling 

(plandelen) ”Vedtak av reguleringsplan” er det faste utvalget for plansaker gitt 

myndighet til å vedta detaljplaner som ikke i vesentlig grad bryter med overordnet 

planer. Planen må være i tråd med rammer og retningslinjer i kommuneplanens arealdel 

når den er mindre enn 4 år gammel. 

 

5. Med hjemmel i § 12-14 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-behandling 

(plandelen) ”Endring og oppheving av reguleringsplan” er det faste utvalget for 

plansaker gitt myndighet til å vedta mindre endringer eller utfyllinger i 

reguleringsplaner. 

 

6. Med hjemmel i kommuneloven § 23 nr 4 gis administrasjonssjefen myndighet til å gjøre 

vedtak for mindre vesentlige endringer av reguleringsplaner, jfr § 12-14 i lov 2008-06-

27 Lov om planlegging og byggesaks-behandling (plandelen) ”Endring og oppheving 

av reguleringsplan”.  

 

7. Med hjemmel i kommuneloven § 23 nr 4 gis administrasjonssjefen myndighet til å gjøre 

vedtak for oppstart av utarbeidelse av planprogram for reguleringsplaner, jfr § 12-8 i 

lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-behandling (plandelen) ” Oppstart 

av reguleringsarbeidet”. Planprogrammet må være i tråd med rammer og retningslinjer 

i kommuneplanens arealdel når den er mindre enn 4 år gammel. 

 

8. Med hjemmel i Kapittel 13 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-

behandling (plandelen) ”Midlertidig forbud mot tiltak” er det faste utvalget for 

plansaker gitt myndighet til å ta avgjørelser i slike saker. 
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9. Med hjemmel i Kapittel 19 i lov 2008-06-27 Lov om planlegging og byggesaks-

behandling (plandelen) ”Dispensasjon” er det faste utvalget for plansaker gitt 

myndighet til å ta avgjørelser i slike saker. 

 

 

 

Vedlegg: 

Orientering fra Miljøverndepartementet 

Utdrag av lovtakst, ny planlov.  

 

Saksutredning: 

Ny plandel av plan- og bygningsloven vil tre i kraft fra 1.juli 2009. 

 

Det er viktig at kommunen utarbeider et delegasjonsreglement før ny plandel til plan- og 

bygningsloven trer i kraft. Dette følger bl.a. av at bestemmelsen om plikt til å ha et fast utvalg 

for plansaker oppheves. Kommune må derfor ta stilling til hvordan de oppgavene som loven 

tidligere la til dette utvalget skal løses. Kommunen må også ta stilling til hvilken ordning som 

skal gjelde for å ivareta barn- og unges interesser i planlegging. 

 

Hovedregel for delegering 

I § 3-3 annet ledd i ny plandel er det slått fast at kommunestyret selv har ledelsen av den 

kommunale planleggingen. Det er kommunestyret selv som skal vedta kommunal planstrategi 

kommuneplan og reguleringsplan. Uttrykket kommunestyret selv innebærer at det er lagt en 

delegasjonssperre, hvis noen av disse oppgaver skal delegerte visere krever det en særskilt 

hjemmel jf §§ 12-12 andre ledd og 12-14 andre ledd. 

 

Etter § 3-3 tredje ledd skal kommunestyret selv sørge for å etablere en særskiltordning for å 

ivareta interessene til barn og unge. 

 

Kommunene organiserer for øvrig arbeidet med kommunal planlegging, oppretter de utvalg og 

treffer tiltak som er nødvendig for å gjennomføre planlegging. Etter § 10 nr 1 i kommuneloven 

kan kommunestyret opprette de faste utvalg det har behov for. Etter nr.2 kan slike utvalg 

tildeles avgjørelsesmyndighet i alle saker hvor ikke annet følger av lov. Det fremgår av 

kommunelovens § 23 nr. 4 at administrasjonssjefen kan gis myndighet til å treffe vedtak i 

enkeltsaker og type av saker som ikke er av prinsipiell betydning. 

 

Særregler 

Kapittel 11 gjelder utarbeidelse av arealplaner 

 

I § 11-13 Utarbeidelse av planprogram som gjelder for kommuneplan framgår det av annet 

ledd at planprogrammet skal fastsettes av kommunestyret. I annet punktum åpnes det for å 

delegere myndigheten i samsvar med kommunelovens regler. Dette bør begrenses til å gjelde 

mindre omfattende revisjoner av kommuneplaner 

 

Kapittel 12 gjelder utarbeidelse av reguleringsplaner 

 

I § 12-9 Behandling av planprogram med vesentlig virkninger som gjelder reguleringsplaner 

fremgår det av tredje ledd at planprogrammet ordinært fastsettes av kommunestyret. Etter 

annet punktum kan kommunestyret delegere myndigheten etter kommunelovens regler. Ved 
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bruk av ordet ordinært er det tatt høyde for at det kan tenkes tilfeller hvor andre enn 

kommunen skal fastsete planprogram. Det blir i tilfelle fastsatt i forskrift.  

 

I § 12-12 Vedtak av reguleringsplan, er det i andre ledd åpnet for mulighet for kommunestyret 

til å delegere sin myndighet til å vedta mindre reguleringsplaner. Det er også her 

kommunelovens regler som er rammen for delegering. Det betyr at det også er en begrenset 

mulighet for å delegere til administrasjonssjefen. Vilkår for å delegere ar at planen er i tråd med 

rammer og retningslinjer i kommuneplanens arealdel når denne er mindre enn fire å gammel. 

 

I § 12-14 Endring og oppheving av reguleringsplan er det i andre ledd åpnet mulighet for 

kommunestyret til å delegere myndighet til å treffe vedtak om mindre endringer i 

reguleringsplan eller til å vedta utfylling bestemmelser reguleringsplanen. Små endringer kan 

delegeres til administrasjonssjefen. Med mindre endringer medes endringer som ikke har 

nevneverdig negative konsekvenser for noen av berørte parter eller interesser. Etter 

bestemmelsen er det adgang til å overlate med bagatellmessige saker til administrasjonssjefen. 

 

Kapittel 13 Midlertidig forbud mot tiltak  

Finner kommunen at et område bør undergis ny planlegging og at påtenkte tiltak kan 

vanskeliggjøre planarbeidet, kan det settes midlertidig forbud mot tiltak. Kommunen må ta 

avgjørelse til hvilket organ som skal ta stilling til å nedlegge midlertidig dele- og byggeforbud. 

Kommunestyret kan delegere dette til fast utvalg. 

 

Kapittel 19 Dispensasjon 

Kommunen må ta avgjørelse til hvilket organ som skal ta stilling til å ta avgjørelser i 

dispensasjonssaker. I ny plandel heter det ”Dispensasjon krever grunngitt søknad”, i tidligere 

planlov skulle det være ”særlige grunner” for å gi dispensasjon. Kommunestyret kan delegere 

dette til fast utvalg. 

 

Vurdering 

 

Loven legger opp til en rekke endringer og full oversikt over hva dette betyr vet vi ikke ennå. 

Endringer vil få vesentlige betydning på hvordan planene skal utarbeides og de endringene som 

loven legger opp til er ennå under utarbeiding for den delen som gjelder SOSI fastsetting av 

koder (hvordan planene bygges opp). Dette vil i første omgang være en administrativ 

utfordring 

 

Det politiske aspektet i saken ligger i hvilken grad man ønsker å gjøre det politiske nivået i 

arbeidet med å legge grunnlaget for planutvikling i kommunen. Loven legger rammer for 

hvordan dette arbeidet kan organiseres, men er relativt åpen i hvordan man velger å knytte det 

politiske nivået opp i planarbeidet. Tidligere lov forutsatte at vi hadde et fast utvalg for 

plansaker og i Ibestad kommune var det formannskapet som hadde denne funksjonen. 

 

Kommunestyret skal ha avgjørelsesmyndighet i alle saker der loven legger opp til at 

kommunestyret selv skal ha avgjørelsesmyndighet. Handlingsrommet for delegering ligger der 

planer følger overordna planer eller ikke bryter med disse på vesentlige punkt. 

 

Sett fra rådmannens side kan det være naturlig å videreføre ordningen med et fast utvalg for 

plansaker og at dette fortsatt tillegges Formannskapet. Det faste utvalget for plansaker får 

overført myndighet til å vedta planer så lenge de i det vesentlige følger overordna planer.  
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Det er gjort avgrensinger i hvilken grad det kan gjøres mindre vesentlige endringer og det kan 

på det grunnlaget være naturlig å delegere ordningen med mindre vesentlige endringer til 

administrasjonssjefen. Videre bør det vurderes å la administrasjonssjefen få myndighet til å ta 

avgjørelser om et område skal tas opp til regulering/reguleringsendring. 

 

Kommune bør ta avgjørelse til hvilket organ som skal ta stilling til å nedlegge midlertidig 

bygge- og delingsforbud etter kapittel 13 og dispensasjon etter kapittel 19 i ny plandel. 

Dispensasjon innebærer at en tiltakshaver etter søknad gis unntak fra planer og bestemmelser. 

Bestemmelsene om dispensasjon i kapittel 19 erstatter § i PBL 1985. Vilkårene for 

dispensasjon klargjøres og strammes noe inn. Sett fra rådmannens side er dette et viktig 

redskap for å kunne få til en fornuftig planlegging. Rådmannen vil derfor tilrå at ordningene 

blir delegert til faste utvalg for plansaker. 

 

Etter § 3-3 tredje ledd skal kommunestyre sørge for å etablere en særskilt ordning for å ivareta 

barn og unges interesse. Ordningen i Ibestad kommune har vært ivaretatt av oppvekstleder, 

sett fra rådmannens side har dette fungert bra og vil tilrå ar ordningen blir videreført. 
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REGJERINGAS TILTAKSPAKKE - DISPONERING AV RESTBELØP  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: 150   

Arkivsaksnr.: 09/525    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

96/09 Formannskap 10.06.2009 

19/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

1. Kommunestyret vedtar å disponere 575.000 kroner av regjeringas tiltakspakke til 

reparasjon av tak Ibestad kirke 

 

2. Rådmannen får fullmakt til å foreta de nødvendige omdisponeringer i budsjettet. 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 10.06.2009 sak 96/09 

 

Behandling: 

Forslag fra Marit Johansen, Siv N. Henriksen og Agnes Normann: 

Nytt pkt 1: 

Kommunestyret vedtar å disponere 575.000 kroner av regjeringas tiltakspakke som følger: 

Kr 300.000  reparasjon av tak Ibestad kirke 

Kr 150.000  renovering vinduer og dører Ibestad sykehjem 

Kr 125.000  ombygging Ibestad kulturhus 

 

 

Avstemming: 

3 stemte for forslaget og 3 stemte for rådmannens innstilling. 

Med ordførers dobbeltstemme ble forslaget vedtatt. 

 

 

Rådmannens innstilling til pkt 2 enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til Kommunestyret: 

1. Kommunestyret vedtar å disponere 575.000 kroner av regjeringas tiltakspakke som 

følger: 

Kr 300.000  reparasjon av tak Ibestad kirke 

Kr 150.000  renovering vinduer og dører Ibestad sykehjem 

Kr 125.000  ombygging Ibestad kulturhus 

 

2. Rådmannen får fullmakt til å foreta de nødvendige omdisponeringer i budsjettet. 
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Vedlegg: 

 

 

Saksutredning: 

Ibestad kommune ble tildelt en bevilgning på 993.000 kroner gjennom regjeringas tiltakspakke. 

Bevilgninga skal hovedsakelig gå til vedlikehold av kommunal eiendom. En annen viktig 

hensikt er å få i gang sysselsetting for å hindre økt arbeidsledighet. Kommunene har frist til ut 

2009 å vedta disponering av beløpet. 

 

I budsjettet ble følgende beløp disponert: 

 Ibestad sykehjem – renovering 293.000 kroner 

 Hamnvik barnehage – renovering gjerde 125.000 kroner. 

 

Det er derfor 575.000 kroner igjen som må disponeres.  

 

Inntil skole-/barnehagestruktur er endelig avklart vil rådmannen ikke tilrå å bruke midler til 

vedlikehold av skolebygg eller barnehager. Beløpet er  for lite til å disponeres til 

vegvedlikehold. I en annen sak har rådmannen foreslått å øke investeringen og  låneopptak til 

opparbeidelse av Årsand boligfelt. Et slik låneopptak vil betyr både økte utgifter og medføre at 

det blir mindre investeringer i 2010. Rådmannen vil derfor foreslå at restbeløpet disponeres til 

utbedring av tak Ibestad kirke. En slik omdisponering medfører et redusert lånebehov i 2009 

med 575.000 kroner. Reparasjon av kirketaket er et meget arbeidsintensivt tiltak som derfor er 

godt i tråd med regjeringas intensjon med tiltakspakken. Etter rådmannens mening vil dette 

være gunstig da årets låneopptak er for høyt og får konsekvenser for kommunens mulighet til 

investering i 2010. 
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ØKONOMIMELDING 2009  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: 150   

Arkivsaksnr.: 09/526    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

106/09 Formannskap 10.06.2009 

20/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

1.  Budsjettregulering: 

       Økt utgift/        Redusert utgift/ 

       Redusert inntekt Økt inntekt 

1.510 PRO-tjenesten lønn                        317.000 

1.511 Ibestad sykehjem – økt inntekt             300.000 

1.512 Hjemmetjenesten – økt inntekt              17.000  

 

 

2. Prioriteringer budsjett 2010/økonomiplan 2011-2013: 

 

2.1.  Kommunestyrets høyeste prioritet er å få balanse i økonomien 

2.2.  Kommunestyret prioriterer for øvrig som retningsgivende: 

 ………………………. 

 ………………………. 

 

 

2.3. Kommunestyret ber rådmannen utrede følgende aktiviteter som kan gi økonomisk 

besparelse: 

 

2.3.1.   Vurdere bygge- og delesaksgebyrer.  

2.3.2.   Avhending av kommunale bygg. 

2.3.3.   Tilskudd til boligbygging 

2.3.4.   Brannvaktordning 

2.3.5.   Status veier som vedlikeholdes av kommunen – overføre vedlikeholdsansvar til 

            private. 

2.3.6.   Stenge/redusere åpningstider svømmebasseng.  

2.3.7.   Abonnementsordning hjemmehjelp. 

2.3.8.   Tilslutning til en innkjøpsordning.  

2.3.9.   Kontrakter utleie av kommunal eiendom og bygg. 

2.3.10. Gatelys 

       

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 10.06.2009 sak 106/09 

 

Behandling: 

Rådmannen foreslo et nytt pkt: 

2.3.11. Brukerbetaling kommunale kulturtilbud. 
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Omforent forslag fra formannskapet til nytt pkt: 

2.3.12.  Kjøkkendrift sykehjemmet 

 

Rådmannens innstilling med tilleggsforslag enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til Kommunestyret: 

1.  Budsjettregulering: 

       Økt utgift/        Redusert utgift/ 

       Redusert inntekt Økt inntekt 

1.510 PRO-tjenesten lønn                        317.000 

1.511 Ibestad sykehjem – økt inntekt             300.000 

1.512 Hjemmetjenesten – økt inntekt              17.000  

 

 

2. Prioriteringer budsjett 2010/økonomiplan 2011-2013: 

 

2.4.  Kommunestyrets høyeste prioritet er å få balanse i økonomien 

2.5.  Kommunestyret prioriterer for øvrig som retningsgivende: 

 ………………………. 

 ………………………. 

 

 

2.6. Kommunestyret ber rådmannen utrede følgende aktiviteter som kan gi økonomisk 

besparelse: 

 

2.3.1.   Vurdere bygge- og delesaksgebyrer.  

2.3.2.   Avhending av kommunale bygg. 

2.3.3.   Tilskudd til boligbygging 

2.3.4.   Brannvaktordning 

2.3.5.   Status veier som vedlikeholdes av kommunen – overføre vedlikeholdsansvar til 

            private. 

2.3.6.   Stenge/redusere åpningstider svømmebasseng.  

2.3.7.   Abonnementsordning hjemmehjelp. 

2.3.8.   Tilslutning til en innkjøpsordning.  

2.3.9.   Kontrakter utleie av kommunal eiendom og bygg. 

2.3.10. Gatelys 

      2.3.11. Brukerbetaling kommunale kulturtilbud. 

      2.3.12. Kjøkkendrift sykehjemmet 

 

 

 

Vedlegg: 

Ingen 
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Saksutredning: 

Rådmannen legger fram en økonomimelding som et nytt dokument i kommunestyrets 

styringshjul. Hovedmålet med økonomimeldinga er en oppsummering og å vurdere utsiktene  

framover.  

 

Innholdet i økonomimeldinga vil kunne variere litt avhengig av kommunens økonomiske 

situasjon, men årets økonomimelding inneholder: 

1. Budsjett- og statusrapport 

2. Kommuneproposisjonen/Rev. Nasjonalbudsjett 

3. Tiltak for å få å økonomien under kontroll 

4. Budsjettreguleringer 

5. Seksjonenes prioriterte tiltak for budsjett 2010/økonomiplan 2011-2013 

6. Rådmannens oppsummering 

 

Rådmannen foreslår en relativt kurant budsjettregulering som pkt. 1 i innstillinga.  

 

Kommunestyret vedtak følgende prioritering under budsjettbehandlingen: 

 

 Avklaring av lokalisering av framtidig miljøstasjon gjennomføres snarest slik at 

prosjektet kan oppstartes i samsvar med HRS sine planer 

 Utbygging av bredbånd i hele kommunen gis høyeste prioritet etter at prosjekter 

oppstartet i 2009 er ferdigstilt. 

 Kommunestyret ber rådmannen utarbeide meldinger om: 

o Framtidig boligbygging i kommunen 

o Kommunale veier og behov for vedlikehold 

o Kommunale bygg og anlegg med HMS utfordringer 

o Muligheten for samlokalisering av blålysetatene 

Kommunestyret forutsetter at disponibel investeringsramme i perioden 2010-2012 på  10,6 

mill. kr disponeres til ovenfor nevnte formål. 

 

Dersom kommunestyret vil endre eller gjøre andre prioriteringer kan dette gjøres i vedtakets 

pkt. 2.2. 
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REGNSKAP OG ÅRSBERETNING 2008  

 

Saksbehandler:  Helge Høve Arkiv: 210   

Arkivsaksnr.: 09/523    

 

Saksnr.: Utvalg Møtedato 

105/09 Formannskap 10.06.2009 

21/09 Kommunestyre 18.06.2009 

 

Rådmannens innstilling: 

1. Kommunestyret vedtar regnskap for 2008 i med et overskudd på 1.004.565 kroner. 

 

2. Overskuddet disponeres slik: 

 357.275 kroner disponeres til dekning av merforbruk investeringer 2008. 

 647.290 kroner avsettes til å dekke premieavvik fra 2008 

 

 

 

Behandling/vedtak i Formannskap den 10.06.2009 sak 105/09 

 

Behandling: 

Rådmannens innstilling enstemmig vedtatt. 

 

 

Formannskapets innstilling til Kommunestyret: 

1. Kommunestyret vedtar regnskap for 2008 i med et overskudd på 1.004.565 kroner. 

 

2. Overskuddet disponeres slik: 

a. 357.275 kroner disponeres til dekning av merforbruk investeringer 2008. 

b. 647.290 kroner avsettes til å dekke premieavvik fra 2008 

 

 

 

Vedlegg: 

1. Regnskap 

2. Årsberetning 

 

 

Saksutredning: 

Regnskapet ble ferdig innen fristen 15.02. og kommunen rapporterte til KOSTRA innen 

fristen. 

 

Årsberetningen ble forsinket – fristen er 31.03. men den ble først ferdig i slutten av mai. 

Rådmannen beklager dette som skyldes at andre saker ble prioritert foran årsrapporten. 

 

Regnskapsresultatet framgår av de vedlagte dokumenter der det blant annet står: 

 

Driftsregnskapet er gjort opp med et overskudd på 1,004 mill. kr. Tilsynelatende er 

dette et godt resultat, men dessverre er det inntektsført et premieavvik på pensjon på 
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4,904 mill. kroner i 2008. Dette er en ekstraordinær inntekt som skal utgiftsføres i 

2009. Det betyr at det reelle resultat var et merforbruk på 3,903 mill. kr. På den 

annen side var det budsjettert med en inntekt fra momskompensasjon på 0,9 mill. kr, 

mens det ble inntektsført knapt 0,6 mill. kr. Dette er for øvrig en inntekt som fra 2010 

gradvis skal føres i investeringsregnskapet.  Resultatet understreker sterkt behovet for 

økonomisk omstilling. Resultatet er i tråd med grunnlaget for årsbudsjett 2009 som 

viser samme situasjon.  

Som en illustrasjon på forverring av kommunens økonomiske situasjon viser 

rådmannen til at det reelle resultat for 2007 var et merforbruk på vel 1,3 mill. kroner 

(driftsresultat – premieavvik). 

Av andre ekstraordinære regnskapsdisposisjoner kan rådmannen nevne at premieavvik 

på 2,5 mill. kr fra 2007 er dekket av overskudd 2007 – dette betyr at disse 

disposisjoner ikke har fått noen regnskapsmessig konsekvens.  

Investeringsregnskapet er gjort opp med et merforbruk på 357.275 kr som fordeler seg 

på følgende prosjekt: 

 Årsand byggefelt    75.000 kr 

 Kjøkkenutstyr sykehjemmet  41.000 ” 

 Gressklipper                 9.000 ” 

 Renholdsplan             231.000 ” 

 

Rådmannen vil foreslå at deler av overskudd drift disponeres til å dekke merforbruk 

investeringer. Resterende overskudd avsettes til å dekke premieavvik fra 2008 som skal dekkes 

i 2009.  

Revisors beretning følger vedlagt. 

 


